



PATIENT MOVE DAY

MCI to Lachine – January 25 2015

- 1 First move for the New MUHC
- 4 Years of planning
- 4 Ambulances and 2 Medicars from Urgences Santé used to transfer patients
- 8 First resident leaves the Montreal Chest Institute for the Camille-Lefebvre Pavilion at 8am
- 10 A resident is transferred every 10 minutes
- 17 Long-term care residents of the Montreal Chest Institute will move to their new home at the Camille-Lefebvre Pavilion of the McGill University Health Centre (MUHC)
- 30 Minute transfer time from resident room at the MCI to the resident room at the Camille-Lefebvre Pavilion
- 150+ Staff members, physicians and volunteers involved in Move Day

Command Centre

The Command Centre instructs team leads at each step, coordinates all transfers, and executes final decisions and contingency plans



Before transportation, each resident will have their health status evaluated by a clinician and must be cleared before departure.



Resident is transferred by a lift team to an Urgences Santé stretcher.



Resident is transported by the Transport team from their room to the ambulance or Medicar.



Resident is placed in the ambulance or Medicar, accompanied by a nurse and, if needed, a respiratory therapist and/or physician, then brought to the Camille-Lefebvre Pavilion via a predetermined route.



Resident arrives at Camille-Lefebvre Pavilion, is brought directly to their new room and assessed by the Camille-Lefebvre Pavilion treating team

30 minutes

Why move to Lachine?

Lachine Hospital provides the perfect homelike environment for long-term care patients, with modern single-patient rooms, outdoor space, and activities for patients that are not currently available at the MCI.

Lachine is also the only MUHC hospital mandated for long-term care. It will become one of the only hospitals in the province capable of caring for long-term respiratory care patients.

Additional info

- Collaboration from the SPVM, the City of Montreal and the Borough of Lachine to prioritize pre-determined route between the MCI and Camille-Lefebvre Pavilion for snow plowing and traffic management.
- Social Services will be present the day of the transfer to offer residents, families and staff support at both sites.
- The MUHC has partnered with Health Care Relocations, a Canadian company that has organized over 300 hospital moves around the world, to plan and execute all of our moves

UPCOMING MUHC MOVES

- | | |
|----------|---|
| April 26 | Royal Victoria Hospital |
| May 24 | Montreal Children's Hospital |
| June 14 | Montreal Chest Institute |
| | Montreal General Hospital (some services) |



Jour de déménagement des patients

ITM au Pavillon Camille-Lefebvre – 25 janvier 2015

- 1 Premier déménagement du nouveau CUSM
- 4 Années de planification
- 4 Ambulances et 2 Medicans d'Urgences Santé utilisés pour transporter les résidents
- 8 Premier résident part de l'Institut thoracique de Montréal (ITM) en route pour le Pavillon Camille-Lefebvre à 08h00
- 10 Un résident est transféré à toutes les 10 minutes
- 17 Résidents de soins longue-durée de l'ITM déménagent à leur nouvelle résidence au Pavillon Camille-Lefebvre (qui fait partie de l'Hôpital de Lachine) du CUSM
- 30 Minutes pour transférer un résident de sa chambre à l'ITM à sa nouvelle chambre au Pavillon Camille-Lefebvre
- 150+ Membres du personnel, médecins et bénévoles participant au déménagement

Centre de commandement

Un centre de commandement sur chaque site dirige les chargés d'équipes à chaque étape, coordonne tous les transferts, prend les décisions finales et exécute les plans d'urgence



Un médecin évaluera l'état de santé de chaque résident avant leur transfert et autorisera le départ



Le résident est transféré par l'équipe de mobilisation sur une civière d'Urgences Santé



Le résident est transporté par l'équipe de transport de leur chambre à l'ambulance ou à un Medicar



Le résident est placé dans l'ambulance ou Medicar, accompagné par une infirmière et, au besoin, par un inhalothérapeute et/ou un médecin, puis transporté au Pavillon Camille-Lefebvre via un itinéraire prédéterminé



Le résident arrive au Pavillon Camille-Lefebvre et est amené directement à sa nouvelle chambre, où il est évalué par l'équipe traitante au Pavillon Camille-Lefebvre

30 minutes

Pourquoi déménager à Lachine ?

Hôpital de Lachine offre un milieu de vie parfait pour les patients de soins de longue durée, avec des chambres individuelles modernes, des espaces extérieurs, et des activités pour les patients qui ne sont pas actuellement disponibles à la MCI.

Lachine est également le seul hôpital du CUSM mandaté pour les soins de longue durée. Il deviendra l'un des seuls hôpitaux de la province capable de soigner les patients de soins respiratoires à longue durée.

Autres faits saillants

- Grâce à la collaboration du SPVM, de la Ville de Montréal et de l'arrondissement de Lachine, l'itinéraire préétabli entre l'ITM et le Pavillon Camille-Lefebvre est priorisé pour le déneigement et la gestion de la circulation
- Les services sociaux seront présents le jour du transfert pour offrir leur soutien aux résidents, leurs familles et le personnel sur les deux sites.
- Le CUSM travaille avec *Health Care Relocations*, une entreprise canadienne qui a organisé plus de 300 déménagements d'hôpitaux à travers le monde, afin de planifier et d'exécuter l'ensemble de nos transferts.

UPCOMING MUHC MOVES

- 26 avril Hôpital Royal Victoria
- 24 mai Hôpital de Montréal pour enfants
- 14 juin Institut thoracique de Montréal
Hôpital général de Montréal (quelques services)